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JEDNODUCHÁ OBSLUHA
K odemčení či zamčení mechanického zabezpečení CONSTRUCT stačí jediné otočení 

klíčem v zámkové vložce.

ELEGANTNÍ UMÍSTĚNÍ VE VOZIDLE
Veškeré ovládací prvky jsou umístěny tak, aby nerušily vzhled interiéru a zároveň 

nesnižovaly funkčnost ostatních prvků vozidla.

SLEVA NA POJISTNÉM
Naše zabezpečení je nenáročné na údržbu a díky své kvalitě a originalitě je uznávané

pojišťovnami u nás i v zahraničí. Při jeho pořízení můžete získat slevu na pojistném až 20 %.

ZÁRUČNÍ LHŮTA 5 LET

Patfiíme k základní v˘bavû 
Va‰eho vozu...[ ]
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Povolební 
pat a mat
 
 
Vážení podnikatelé a přátelé,
 

5+5=10. Tento matematický úkon nás učili už v první třídě. Převede-
me-li tuto holou skutečnost do politické praxe dnešních dnů, znamená 
to: 5+5 je vlastně 9.

Toto zjištění objevili všichni voliči pravicových stran v červnových vol-
bách, kdy pravice získala o téměř dva procentní body více než levice.  
Přesto je po matematických přepočtech  poměr hlasů v parlamentu 
mezi pravicí a levicí absolutně shodný, tedy 100:100.

Pro budoucí vývoj země to nevěstí v žádném případě nic dobrého. 
Pravice ani levice nebude moct uskutečňovat svůj program, tedy refor-
my. Tento fakt  se odrazí nejen v oblasti podnikání, což se již dnes pro-
jevuje obrovským propadem na burze, která velice bedlivě monitoruje 
stav politiky a ekonomiky státu. 

Viníky povolebního patu nejsou ani politické strany ani voliči. České 
zemi její vlastní volební systém dal mat. 

Z tohoto matu nás může vysvobodit změna volebního systému, kte-
rou musí paradoxně učinit parlament. Ten je však v patové situaci.

Doufejme, že voliči této země, kteří v tak neuvěřitelné síle přišli k vo-
lebním urnám, se příště nezaleknou a přijdou hlasovat znovu o vedení 
země ale i radnic.

 

 Petr Kužel
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Zájem Pražanů o to, kdo je bude zas-
tupovat a hájit jejich zájmy v Poslanecké 
sněmovně většinou končí s vhozením hla-
sovacího lístku do volební urny. Ačkoli jsou 
obyvatelé hlavního města často obviňo-
vání z pragocentrismu, narozdíl od ostat-
ních obyvatel Česka se po skončení voleb 
pramálo zajímají o to, kteří že poslanci jsou 
vlastně ti pražští - ti, kteří by měli bojovat za 
lepší život Pražanů. 

Možná je to tím, že Poslanecká sněmov-
na sídlí v Praze a proto obyvatelé metropo-
le poslance parlamentu považují všechny za 
„svoje“. Pravdou však zůstává jedno: voliči 

z mimopražských volebních krajů si ty, kte-
ré posadili do poslaneckých křesel, hlídají 
mnohem více. Nejvýrazněji se to projevuje 
při projednávání státního rozpočtu.

Ovšem nejen městští zastupitelé a sta-
rostové, ale i poslanci Sněmovny mají 
spoustu možností, jak podpořit své oprav-
dické voliče – ty, kteří lístek s jejich jménem 
vlastní rukou vhodili do volební urny. Pojď-
me si je proto představit, abychom věděli, 
kdo se bude nebo možná i nebude v tom-
to volebním období starat v parlamentu 
o Pražany:

Hlavní město Prahu bude v Poslanecké 
sněmovně zastupovat 25 poslanců z pěti 
politických stran: ODS (14 poslanců), ČSSD 
(6), Strana zelených (2), KSČM (2) a KDU-
-ČSL (1). ODS oproti dosavadnímu stavu 

v Praze posílila o 4 křesla, sociální demokra-
té stejně jako komunisté jedno křeslo ztrati-
li, lidovci „zůstali na svém“. 

Parlamentními bažanty jsou jednoznač-
ně zelení. Pražané si zvolili předsedu SZ 
Martina Bursíka a místopředsedkyni stra-
ny Kateřinu Jacques. Ostatní strany budou 
většinou zastupovat staří mazáci, tedy po-
slanci, kteří si už minimálně jedno volební 
období odsloužili.

Nejvíce nováčků bude mít ve svých 
řadách pražská část poslaneckého klubu 
ODS. Je zajímavé, že letos ODS do cent-

ra moci vytáhla zejména lidi, kteří mají 
zkušenosti z komunální politiky. Do lavic 
zasedne náměstek primátora hl.m. Prahy 
Jan Bürgemeister, a tři zástupcové starostů 
– z Prahy 2, 3 a 14. Nově příchozími bu-
dou i ředitel Obecního domu František 
Laudát a poradce prezidenta Klause  Boris 
Šťastný.

Z bývalého senátora Mirka Topolánka 
se stal poslanecký „nováček“, který se však 
pravděpodobně v dolní komoře parla-
mentu dlouho neohřeje a převezme funkci 
předsedy vlády.

Sociální demokraté obnoví pražskou 
komunitu ve svém poslaneckém klubu 
z poloviny: z šesti poslanců jsou tři bývalí, 
dva nováčci, kteří v kolonce povolání uvá-
dějí „ekonom“ a veřejnosti dobře známý 
David Rath.

Komunisté přišli o svého pražského 
lídra Františka Beneše, jinak se pro ně nic 
nemění.

Nově bude Prahu zastupovat dosavadní 
ministr zahraničí Cyril Svoboda (KDU-ČSL), 
který posledně kandidoval za Královehra-
decký kraj.

Výbory: Kolik Pražanů zasedne 
v těch, které ovlivňují podnikání?

Pražané měli v uplynulém volebním 
období ve výborech, které posuzují zejména 
normy týkající se podnikání, pouze komu-

nistu Jiřího Dolejše, sociálního demokrata 
Miroslava Svobodu a Martina Kocourka 
z ODS (letos nekandidoval). Všichni byli 
v rozpočtovém výboru.

ODS má po svém volební výsledku 
velkou šanci, že v rozpočtovém, hospodář-
ském, ale třeba i ve výboru pro veřejnou 
správu, regionální rozvoj a životní prostředí 
bude mít početnější zastoupení a bude 
tudíž moci prosazovat zájmy pražských 
podnikatelů přímo na parlamentní půdě.

Sociální demokraté a zřejmě ani komu-
nisté si v tomto směru nejspíš nepohorší. 
Každá strana zde měla pouze jednoho zá-
stupce a o něj asi nepřijde. Zelení a lidovec 
Svoboda patrně budou mít zájem o zcela 
jiné výbory než jsou „podnikatelské“.

Kdo bude v parlamentu 
hájit zájmy Pražanů?

Praz†ci maz†ci  13:12  Praz†ci bazanti 
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Strana Poslanec Věk Povolání Preferenční hlasy

Benda Marek 37 poslanec PS PČR 8 279

Bratský Petr Ing. 51 poslanec PS PČR, dopravní ing. 7 958

Bürgemeister Jan Ing. 58 náměstek primátora hl.m. Prahy 7 670

Dub Tomáš Ing. 38 poslanec PS PČR 1 606

Kladívko Tomáš 48 poslanec PS PČR 2 154

Laudát František Ing. 46 ředitel Obecního domu 3 399

Mallotová Helena Mgr. 61 poslankyně PS PČR    691

Novotný Zbyněk 39 poslanec PS PČR   522

Reisiegel Daniel Ing. 32 daňový poradce, zást. starosty P-3 1 872

Rovan Daniel Mgr. 42 zástupce starosty P-14   761

Rybínová Jana PeaDr. 46 zástupkyně starosty P-2 3 801

Šťastný Boris MUDr. 36 poradce prezidenta ČR 5 896

Talmanová Lucie Ing. 38 poslankyně PS PČR 14 468

Topolánek Mirek Ing. 50 Politik 36 645

V Praze celkem hlasů 317 224

Strana Poslanec Věk Povolání Preferenční hlasy

Dimitrov Kosta Ing. 57 ekonom 552

Kalábková Gabriela Ing. 30 ekonom 4 296

Křeček Stanislav JUDr. 68 poslanec PS PČR 11 342

Rath David MUDr. 40 ministr zdravotnictví ČR 19 928

Svoboda Miroslav Bc. 44 poslanec PS PČR 3 206

Šplíchal Karel PhDr. 59 poslanec PS PČR 2 190

V Praze celkem hlasů 152 962

Strana Poslanec Věk Povolání Preferenční hlasy

Bursík Martin RNDr. 46 Ekolog. poradce a předseda SZ 6 741

Jacques Kateřina PhDr. 35 Řed. Sekce pro lidská práva ÚVČR 6 926

V Praze celkem hlasů 60 384

Strana Poslanec Věk Povolání Preferenční hlasy

Dolejš Jiří Ing. 45 ekonom, poslanec PS PČR 6 970

Exner Václav 63 fyzik, poslanec PS PČR 4 406

V Praze celkem hlasů 51 925

Strana Poslanec Věk Povolání Preferenční hlasy

Svoboda Cyril JUDr. 49 ministr zahraničních věcí ČR 6 450

V Praze celkem hlasů 31 820

* tučným písmem jsou označeni poslanci - nováčci
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Českým živnostníkům se zatím nevypla-
tí podnikat v členských zemích Evropské 
unie. Právníci, architekti, malíři či kadeřnice 
sice mají právo nabízet své služby v cizině, 
riskují však, že se budou muset řídit záko-
ny země, kde založí svou živnost. Pro české 
podnikatele se tím ztrácí zásadní konku-
renční výhoda – nižší ceny za srovnatelnou 
kvalitu služeb.

Evropská unie sice schválila směrnici o li-
beralizaci poskytování služeb napříč státy 
Unie, jasně z ní však nevyplývá, jakým prá-
vem se bude živnostník-cizinec řídit: zda 
zákony domovského státu, nebo země, kde 
v danou chvíli podniká. Prosadila se tak vůle 
„starých členských států“, které v obavách 
z levné konkurence z Východu svobodné 
poskytování služeb neumožnily. Proti libe-
rálnější verzi směrnice měl zásadní námitky 
silný eurotandem Německo a Francie. Oby-
vatelé těchto zemí se bojí, že je živnostníci 
z Východu díky nižším nákladům připraví 
o práci.

Podle původní představy se mělo uplat-
ňovat pravidlo země původu. Právě to ale 
kritici směrnice nechtěli připustit. 

Její aplikace by znamenala, že česká sta-
vební firma může krátkodobě působit v cizi-
ně a řídit se při tom českými mzdovými, so-
ciálními a ekologickými předpisy. Proti tomu 
se bouřili zejména Němci, kteří se obávají 
přívalu levnější konkurence z nových zemí 
Unie. V Berlíně kvůli tomu před několika 
týdny demonstrovalo na 40 tisíc lidí.

Evropská komise přitom slibovala, že 
po schválení směrnice o liberalizaci služeb 
vznikne 600 tisíc nových pracovních míst.

„Český premiér Jiří Paroubek na březno-
vém summitu v Bruselu okleštěnou verzi 
směrnice k velkému překvapení diplomatů 
podpořil. Do té doby se Praha stavěla proti,“ 
uváděla média ve zpravodajství z Bruselu.

Čeští úředníci v Bruselu se budou přesto 
dál snažit uvolnění prosadit. Podle českých 
diplomatů dál trvá právní nejistota, která 
může ústit ve spory u Evropského soudní-
ho dvora. 

Ze směrnice navíc definitivně vypadly 
články, které měly ještě více usnadnit život 
například majiteli české stavební firmy, kte-
rá chce vyslat třeba do Německa své pra-

covníky splnit určitou zakázku. Podle nich 
už nyní může majitel firmy poslat svého 
pracovníka na omezenou dobu do cizího 
státu a tamní úřady by neměly požadovat 
pracovní povolení. Mělo by stačit jen bez-
prostřední oznámení na tamním pracov-
ním úřadě.

Tak je to na papíře, nikoli však ve sku-
tečnosti.

Kvůli velké nespokojenosti některých 
nových členských zemí eurokomisař pro 
sociální věci Vladimír Špidla sepsal zprá-
vu, v níž upozornil členské státy, aby plně 
respektovaly současná pravidla. Podle Špi-
dlových spolupracovníků řada členských 
zemí nezákonně žádá nejrůznější povolení 
a osvědčení právě od pracovníků vysíla-
ných za prací z východu Evropy.

Špidla proto hodlá dát členským zemím 
jeden rok, aby se přestaly vysílání zaměst-
nanců přes hranice bránit. Pokud tak neu-
činí, hodlá komise tyto neposlušné členy 
žalovat u Evropského soudního dvora.

-ajk-

Živnostníci mají 
i nadále v EU 
dveře zavřené
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„Národ, který se chce dostat k prospe-
ritě prostřednictvím zvyšování daní, je 
na tom jako muž, který stojí v kýblu, tahá 
za držák a snaží se zvednout sám sebe“, 
pravil Winston Churchill. Po osmi letech 
vlády socialistů jsme v onom pomyslném 
„kýblu“ a dostaneme se z něj jedině tak, 
že všestranně ulevíme živnostníkům, 
těmto skutečným lidem práce.

Ulevíme lidem, kterým se daně a odvo-
dy stále zvyšují. Kterým komplikují život zá-
koníky - nejen práce - a nové a nové šikany. 
Kteří se stali pro socialistický stát lovnou 
zvěří, podezřele nezávislými individui.

Důraz na živnostníky

Víme, proč klademe v našem volebním 
programu velký důraz na živnostníky.

Lidé, kteří investují vlastní kapitál, pot 
a úsilí, aby se postarali o sebe, o svoji rodi-
nu a ještě dali práci někomu dalšímu, si od 
státu zaslouží mnohem více než nové daně, 
likvidační byrokracii a pohrdání vládních 
činitelů. Za všechny smutné příběhy, které 
potkaly drobné podnikatele za této vlády, 
uvedu alespoň jeden.

Otec, soukromý farmář, se věnoval živo-
čišné výrobě, matka rostlinné, syn měl na 
starosti účetnictví.

Ale matka o práci přišla - rodinná firma 
si už nemohla dovolit dávat jí úředně sta-
novenou minimální mzdu a platit z ní vy-
soké odvody státu.

Můžeme si domýšlet, že matka snad 
pracuje načerno. Pro dokreslení dodávám, 
že ve vesnici, v níž je 15ti procentní neza-
městnanost, se nenašel nikdo, kdo by byl 
ochoten vzít legálně práci na farmě. Nevy-
platí se to. Lepší je žít ze sociálních dávek 
a občas vzít nějaký ten melouch.

Úmyslně jsem vybral příklad z vesnice, 
ale stejně neúprosná zákonitost se vztahu-
je na ostatní živnosti ve výrobě a službách. 
Ptám se, co je to za vládu, která lehkováž-
ně likviduje ty, kteří od státu nic nechtějí 
a usilovně pracují, aby zajistili obživu sobě 
i jiným. Ptám se, protože tyto lidi potkávám 
stále častěji.

Jsou to lidé dříve plni životní energie, 
která se však nyní pod tlakem okolností 
proměňuje v naštvanost.

Je výsměch, když vláda nabízí velkým 
korporacím desetileté daňové prázdniny, 
a přitom se pohoršuje nad tím, že ty, kteří 
na tyto štědré pobídky přispívají, chceme 
od daní osvobodit alespoň na rok. Na po-
čátku devadesátých let díky tomu mohla 
začít obnova středního stavu.

Poté nás socialisté vrátili o patnáct let 
zpátky a je jen spravedlivé umožnit živnost-
níkům nový začátek.

Těm, kteří se startem v podnikání váhají, 
těm, kteří s ním již skončili, i těm, kteří je po 
zavedení minimální daně přerušili a o defi-
nitivním konci se rozhodují právě nyní.

Stejný smysl má dalších čtrnáct opatření 
z naší živnostenské patnáctky.

Nejde přitom o nějaké novinky pro voleb-
ní kampaň, ale vesměs o návrhy, které jsme 
léta marně prosazovali proti spojené levici. 
Zjednodušení a snížení daní a sociálních 
odvodů, odstranění byrokracie a zrovno-
právnění živnostníků jak se zaměstnanci, 
tak s velkými korporacemi je věcí sluš-
nosti. A slušnost se vyplácí. Problémů s půl 
milionem nezaměstnaných vládu nezbaví 
pobídky montovnám, které dávají práci cizím 
dělníkům, či investice typu Philips. V rozvi-
nutých zemích střední stav dává 60 procent 
pracovních míst, vytváří přes polovinu HDP 
a zajišťuje přes 40 procent exportu.

Plnit sliby

Drobní a střední podnikatelé jsou klíčo-
vou skupinou pro prosperitu země, trvale 
vysokou nabídku pracovních míst, odolnost 
vůči výkyvům konjunktury, stabilitu zdravot-
ních, penzijních a sociálních systémů. Proto 
jim všichni slibují ráj na zemi. Jde jen o to, 
jak kdo sliby plní. Komunisté navazují na 
rok 1946, kdy živnostníkům nabízeli svobo-
du podnikání, socialisté na rok 2002, kdy jim 
slibovali nezvyšování daní a rovnoprávnost 
s velkými firmami… My na počátek 90. let, 
na který dnes řada podnikatelů nostalgicky 
vzpomíná.

Aby nám na české podnikatele a na jejich 
vůli a úsilí prosadit se nezbyly jen hezké vzpo-
mínky, je nutná radikální změna. Socialisté 
paradoxně zavedli dickensovský kapitalismus, 
který preferuje velké korporace, udržuje nízké 
mzdy, ničí drobné podnikatele a bere lidem 
práci. Cesta k prosperitě, pane Paroubku, začí-
ná mimo jiné u živnostníků. A jistota prospe-
rity začíná tam, kde vy končíte.

Mirek Topolánek
předseda ODS

(tento článek vyšel i v MF DNES)

Chci vám říci, že…
…chceme osvobodit 
živnostníky
V této rubrice dostávají politici prostor, aby vám řekli, 

co pro vás udělají po volbách.

„Zjednodušení a snížení daní a sociálních odvodů, od-
stranění byrokracie a zrovnoprávnění živnostníků jak se 
zaměstnanci, tak s velkými korporacemi, je věcí slušnosti. 
A slušnost se vyplácí.“
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TENTO PROJEKT JE SPOLUFINANCOVÁN ZE STÁTNÍHO ROZPOâTU âR A EVROPSKÉHO SOCIÁLNÍHO FONDU 

Poradenské a informaãní stfiedisko:

SenováÏné námûstí 975/20
110 00 Praha 1
telefon: 224 223 645
fax: 224 223 656
e-mail: info@dobrydesign.cz
web: www.dobrydesign.cz

SDRUÎENÍ DOBRÉHO DESIGNU

Vzdûlávací program - workshopy, pfiedná‰ky pro malé 
a stfiední podniky regionu hlavního mûsta Prahy

Aktualizované informace viz. www.dobrydesign.cz

První blok pfiedná‰ek 6. ãervna 2006, úãast bezplatná. 

Pfiihlá‰ky v infocentru.

¤e‰íme problematiku estetickou, ekonomickou a právní

Podpora podnikání. Dobr˘ design:
� zvy‰uje konkurenceschopnost firmy
� vytváfií firemní identitu
� zvy‰uje kvalitu produktu
� komunikuje mezi zákazníkem a spotfiebitelem



Podnikání&design
Sdružení dobrého designu organizuje 

vzdělávací program v oblasti designu. Pro-
vozuje poradenské a informační středisko 
určené pro malé a střední podniky regionu 
hlavního města Prahy. Součástí vzdělávací-
ho programu jsou bloky přednášek na téma 
design a jeho aplikace při vytváření firemní 
identity, zvyšování kvality produktů a při vy-
tváření komunikace mezi výrobcem a spo-
třebitelem. Nedílnou součástí přednášek 
jsou diskuse, v jejichž rámci odborníci zod-
poví dotazy účastníků. Přednášky budou 
organizovány v osmi blocích po čtyřech 
přednáškách. Vzdělávací program bude dále 
spočívat  ve workshopu organizovaném ve 
spolupráci s Vysokou školou umělecko-
-průmyslovou v Praze, v jehož rámci přední 
světový odborník bude řešit konkrétní za-
dání. Výsledná řešení budou prezentována 
na výstavě. Účast na všech přednáškách, 

výstavách a workshopech je bezplatná a je 
poskytována jako forma podpory podniká-
ní dotovaná ze státního rozpočtu ČR a Ev-
ropského sociálního fondu. 

Součástí přednášek a diskusí je rovněž ob-
čerstvení.

Přihlásit se můžete v poradenském a infor-
mačním centru v Praze 1, Senovážné nám. 
20, telefon 224 223 645, fax 224 223 656, 
e-mail: info@dobrydesign.cz. Od června 
bude toto centrum v provozu pro zodpo-
vídání dotazů, doporučení a pomoc pod-
nikatelské veřejnosti.
Aktuální informace naleznete na aktualizo-
vaných webových stránkách www.dobry-
design.cz.

Těšíme se na spolupráci s Vámi.
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Pavel Bém: 
Primátorem 
Prahy chci být 
i nadále

Pavel Bém je čtvrtým rokem 
pražským primátorem. Za tu 

dobu se stal i jednou z nejznáměj-
ších tváří české politiky.  O rozhovor 
jsme ho požádali v počátku předvo-
lební kampaně. Jistě bude zajímavé 
sledovat, zda se slova a předpovědi 
primátora potvrdily či nikoliv:

Řadu měsíců jste nejoblíbenějším opo-
zičním politikem země, ačkoli jste „pou-
ze“ pražským primátorem. Přiměje Vás 
taková důvěra k tomu, abyste po volbách 
přijal funkci ve vládě a mohl tak ovliv-
ňovat nejenom život Pražanů, ale všech 
obyvatel, tedy i podnikatelů Česka? 

 
„Oblíbenost mě samozřejmě těší, i když 

nepokládám podobné průzkumy a žeb-
říčky za zcela objektivní a nevidím v nich 
optimální nástroj pro posuzování práce 
politika. V případě, že ODS vyhraje volby, 
zúčastním se z titulu funkce místopředsedy 
strany dojednávání vládní koalice a přípra-
vy programového prohlášení vlády, v tuto 
chvíli však nemám ambici se ucházet o mi-
nisterský post.

Pozice pražského primátora je politicky 
i manažersky velmi významná, řídím dle 
mého názoru nejkrásnější město v Evro-
pě, které se však přirozeně potýká s celou 
řadou problémů, jaké sužují všechny velké 

metropole. Mojí ambicí je s těmito problé-
my dále bojovat, dotáhnout klíčové priority 
města do konce a uskutečnit své vize o Pra-
ze, které jsem si předsevzal při svém nástu-
pu do funkce. Rád bych dokončil některé 
dlouhodobější projekty v příštím volebním 
období.“

 
Jakou předvolební kampaň Česku 

předpovídáte? Na druhou stranu - jakou 
kampaň mu přejete? Co bude podle Va-
šeho názoru volebním tématem číslo 1 
(zahraniční politika, domácí ekonomi-
ka, Evropská unie a její plusy a mínu-
sy…)?

„Rozhodně bych Česku přál kampaň 
korektní, věcnou a občanům srozumitel-
nou. Bohužel si ale nejsem jist, zda taková 
kampaň skutečně bude. Všechna vámi 
zmiňovaná témata jsou velmi důležitá, ne-
vím, jestli vůbec jde označit jen jedno, které 
ostatní svým významem předčí.

Rozhodně velkým námětem k diskusi 
bude celkový ekonomický koncept všech 
zúčastněných stran, zdaněním počínaje 
a penzijní reformou konče. Velmi důle-
žitým tématem bude i korupce, která za 
posledních několik let za vlády sociální de-
mokracie nabyla obludných rozměrů. A tak 
dále, těch témat je opravdu hodně.“

 
„Úřady jsou především pro občany. 

Magistrát musí být fungující, komuni-
kativní, otevřený a pružný úřad bez tři-
náctých komnat.“ Toto je Vaše motto 
- motto primátora Prahy. Změnil byste 
na něm něco? 

„Ani slovo. Stojím si  za touto ideou a na 
jejím naplnění tvrdě pracuji. Snad bych 
jen škrtl to slůvko „především“, úřady jsou 
a musí být pro občany. Reorganizací ma-
gistrátu se nám podařilo nejen snížit počet 
úředníků, ale také  zefektivnit jejich práci.  
Digitalizace úřadu je v plném proudu. V le-

Rozhovor s osobností
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tošním roce se také magistrát sestěhuje ze 
stávajících 36 budov po celém městě do 
centra do  nově rekonstruované moderní 
budovy v Jungmannově ulici, čímž obča-
nům ušetří spoustu cestování mezi jednot-
livými často velmi vzdálenými a dopravně 
špatně dostupnými odbory.“

 
Vnímáte podnikatele jako  partnery, 

se kterými je důležité vést dialog? S ja-
kými problémy se na Vás pražští podni-
katelé obracejí?

„Dialog s podnikatelskou obcí je pro 
rozvoj metropole jako je Praha nezbytný. 
Je ostatně nezbytný pro každé město, kaž-
dou obec. Je v zájmu města, jeho obyvatel 
i návštěvníků, aby podnikatelské prostředí 
v metropoli vzkvétalo, proto vedu s praž-
skými podnikateli intenzivní dialog jak na 
osobní úrovni, tak na odborných či profes-
ních platformách. A to jak s pražskými, tak 
i se zahraničními investory. Podnikatelé se 
na mne obracejí s celou řadou problémů 
nejrůznějšího druhu, kterým jsem připra-
ven naslouchat a je-li to v mých silách, také 
přispět k jejich řešení.“

 
„Ačkoli se v Praze generuje čtvrtina 

HDP České republiky, vrátí se ji z výnosů 
jen necelých 7 procent, což je nespra-
vedlivé, ale reálné,“ řekl jste v jednom 
z rozhovorů pro média. Zároveň opa-
kovaně tvrdíte, že ODS vyhraje volby 
s takovým výsledkem, že se ji podaří 
sestavit vládu bez větších obtíží. Budete 
na novou – pravicovou – vládu naléhat, 
aby se nespravedlnost vůči Praze zmír-
nila? Jak chcete tuto realitu změnit? Jaké 
návrhy předložíte?

„Stoprocentně. Jsem přesvědčen, že se 
nová vláda postaví čelem ke svým závazkům 
vůči hlavnímu městu, které je vstupní branou 
do země a  ekonomickým motorem celé 
České republiky. Je v zájmu celé České repub-
liky do rozvoje hlavního města investovat. 
Určitě budeme s vládou jednat o prostřed-
cích na další výstavbu metra, na rekonstrukci 
ústřední čističky odpadních vod či dostavbu 
městského expresního okruhu. To jsou stra-
tegické priority města, bez kterých se Praha 
do budoucna neobejde, ale financovat je 
z vlastních zdrojů při současném způsobu 
přerozdělování je nad její možnosti.“

 
 Praha je třináctým nejatraktivnějším 

městem světa, kde věhlasné firmy chtějí 

mít své zastoupení, chtějí zde podnikat. 
Řekl jste, že do roku 2008 by mohla být 
dokonce devátá. Kam až by mohla na 
pomyslném žebříčku vyšplhat? Může se 
podle Vás česká metropole jednou stát 
střediskem celosvětového byznysu?

„Myslím si, že díky své poloze ve středu 
Evropy, snadné dopravní dostupnosti a stá-
le se zkvalitňující infrastruktuře a službám je 
Praha pro zahraniční firmy dobrou a atrak-
tivní adresou a její význam na světové ob-
chodní mapě stále vzrůstá. Dělejme pro to 
maximum a uvidíme, kam až se na tomto 
pomyslném žebříčku posuneme. Praha má 
ohromný potenciál.“

  
Stěžejním tématem Prahy a lidí, kteří 

zde žijí, pracují  a podnikají, je podle mého 
názoru slušná dopravní obslužnost metro-
pole. Sekce dopravy pražské hospodářské 
komory před mnoha měsíci projednávala 
a navrhovala zavedení mýtného. Nepo-
mohlo by zlepšení dopravní situace v Pra-
ze zavedení mýtného? V jakých lokalitách 
by mělo být? Jaká další opatření by praž-
ské dopravě pomohla?

„Konečné řešení pražské dopravní si-
tuace přinese jedině urychlená dostavba 

základního silničního skeletu, tedy obou 
expresních okruhů - vnitřního „Městského“ 
a vnějšího „Pražského“, včetně vytvoření 
dostatečné kapacity záchytných parkovišť 
typu P+R (park and ride) se snadným přístu-
pem k MHD. S jejich dokončením po roce 
2010 se  zatížení sníží např. v ulici Veletržní 
o 35%, Chotkově o 20% či  Korunovační 
o 15%.  Teprve v návaznosti na dokončení 
okruhů připravujeme projekt regulace do-
pravy v historickém jádru města s využitím 
moderních informačních technologií, kte-
rý počítá s rozšiřováním pěších zón a také 
s pravděpodobným zpoplatněním vjezdu 
do centra.“

 
Oponoval jste Winstonu Churchillo-

vi, který tvrdil: „Chcete-li uspět, musíte 
pracovat, zatímco ostatní se baví.“ Na 
rozdíl od Churchilla jste si prý jist, že 
s mírou lze stihnout obojí. Co Vás osob-
ně  v poslední době nejvíc baví?

„To, co mne bavilo vždy. Práce, které mám 
jako primátor opravdu mnoho, čas strávený 
s rodinou a přáteli a samozřejmě sport, bez 
nějž si svůj život nedokážu představit.“
      
  Andrea Kábelová
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Pražští podnikatelé 
nabídli pomoc 

zaplaveným krajům

Podnikatelů je čím dál míň

Více než polovina firem, které 
do státní pokladny odvádí nej-
větší částky z daní z příjmů, jsou 
podniky a společnosti z Prahy. 
Ministerstvo financí zveřejnilo 
řebříček „nejštědřejších sponzorů 
státní kasy v oblasti daní z pří-
jmů“, z nichž každý zaplatil více 
než 150 miliónů korun.

Česká republika je 34. nejbohatší zemí 
světa v žebříčku 176 států, který sestavil 
Mezinárodní měnový fond. Česko, kde 
na průměrného obyvatele připadá HDP 
ve výši 20 577 dolarů, se však nemůže 
ani zdaleka srovnávat s prvním Lucem-
burskem (více než 70 000 USD), druhou 
Rovníkovou Guineou -trochu nečeka-
nou příčku zajistila této zemi s relativně 
málo obyvateli ropa - či Spojenými státy, 
které jsou na třetím místě. Jako kritérium 
použili statistici z MMF hrubý národní 

produkt na obyvatele a také to, co si člo-
věk může za vydělané peníze koupit.

Někdo si koupil, ale někdo i ukradl 
– od června 2004 do června 2005 Češi 
ukradli v obchodech zboží za více než 13 
miliard korun. 6 miliard skončilo v kap-
sách samotných zákazníků, 4,2 miliardy 
ukradli zaměstnanci a zboží za 750 mili-
onů mají na svědomí dodavatelé. Britská 
Centre for Retail Research zjistila, Češi 
jsou spolu se Slováky největšími zloději 
v Evropské unii.

Podnikatelů - soukromých lékařů, 
umělců či zemědělců - je už jenom 
898.000. Počet osob samostatně výdě-
lečně činných klesl v prvním čtvrtletí 
letošního roku o 13.000. Za celý loňský 
rok řady OSVČ prořídly o 35.000 lidí. 
Tyto údaje poskytla Česká správa soci-
álního zabezpečení.

Podnikatelé a jejich zástupci z hospo-
dářských komor svorně tvrdí, že vinen je 
stát, resp. nepoměr mezi jeho podporou 
zahraničních investorů a českých ma-
lých a středních podniků. Na poklesu 
počtu drobných živnostníků se podle 
názoru ekonomických expertů pode-
psalo i zavedení minimální daně.

Kdo jde kamKdo jde kam
Český Microsoft řídí Čupa
Novým ředitelem české pobočky 
Microsoftu je od května někdejší šéf 
Contactelu Michal Čupa. Ve funkci 
nahradí Jiřího Deváta, který z firmy 
odchází.
Michal Čupa bude dohlížet na všechny 
obchodní aktivity a programy provo-
zované firmou Microsoft v České re-
publice. „V nejbližší době se jedná pře-
devším o uvedení nového operačního 
systému Windows Vista, Office 2007 
a konzoli Xbox360,“ upřesnil mluvčí 
Microsoftu Jiří Grund.

Skanska po skandálu mění 
finančního šéfa
Dosavadní ekonomickosprávní ředitel 
Divize Pozemní stavitelství Čechy Petr 
Dvořák povýšil na finančního ředitele 
společnosti Skanska v ČR a SR. Záro-
veň se stane členem představenstva 
společnosti.
Dvořák nahradil Miroslava Tvrdého, 
který odchází kvůli účetnímu skan-
dálu v třinecké divizi. Nastupující fi-
nanční šéf Dvořák pracuje ve firmě 
sedmým rokem. Působil jako pro-
jektový účetní a ekonomický ředitel 
divize Čechy.

Dovolené a přesčasy hlídá Hahn
Generálním inspektorem Státního úřa-
du inspekce práce se stal Rudolf Hahn, 
dosavadní dlouholetý šéf opavského 
úřadu práce. Vystřídal Jaromíra Elbe-
la, jenž řídil úřad od jeho vzniku loni 
v červenci.
Ze svého sídla v Opavě bude Hahn 
řídit osm oblastních inspektorátů 
práce, které mají za úkol kontrolovat 
porušování zákoníku práce, například 
neproplácení přesčasů nebo náhrad za 
dovolenou či špatné uzavírání pracov-
ních smluv.

Spotřebitele chrání Šmejkal
Novým předsedou Sdružení obrany 
spotřebitelů ČR se stal David Šmejkal, 
který ve funkci vystřídal dlouholetého 
předsedu sdružení Františka Lobovské-
ho. Lobovský na předsednický post re-
zignoval ze zdravotních důvodů.

Česko je 34. nejbohatší země světa.
Češi patří mezi zlodějskou elitu v EU

Nejvíce 
firem 

s největším 
ziskem 

sídlí v Praze

Pořadí firem podle výše daně z příjmů:
Název firmy Sídlo
1. Komerční banka, a.s. Praha 1
2. ČEZ, a.s. Praha 4
3. Česká spořitelna, a.s. Praha 4
4. Mittal Steel Ostrava a.s. Ostrava, Kunčice

5. OKD, a.s. Ostrava

6. T-Mobile Czech Republic a.s. Praha 4
7. Československá obchodní banka, a.s. Praha 1
8. Eurotel Praha, spol. s r.o. Praha 4
9. RWE Transgas, a.s. Praha 10
10. Česká pojišťovna a.s. Praha 1
11. ŠKODA AUTO a.s. Mladá Boleslav

12. X* 

13. Plzeňský Prazdroj, a.s. Plzeň

14. ČEPS, a.s. Praha 10
15. Philip Morris ČR a.s. Kutná Hora

16. ČESKÝ TELECOM, a.s. Praha 3
17. Letiště Praha, s.p. Praha 6
18. Pojišťovna České spořitelny, a.s. Pardubice

19. X*

20. X*

21. HVB Bank Czech Republice, a.s. Praha 1
22. MAKRO Cash & Carry, s.r.o. Praha 5
23. Zentiva, a.s. Praha 10

X* - tyto firmy nereagovaly na žádost MF o zproštění ml-
čenlivosti za tímto účelem a daňové subjekty, které vyslovily 
nesouhlas se svým zveřejněním.
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Předseda představenstva Hospodářské 
komory hl.m. Prahy Petr Kužel jménem 
pražských podnikatelů nabídl pomoc 
krajům, které byly letos zasaženy povod-
němi. „Mohou-li pražští podnikatelé nějak 
pomoci Vašemu kraji při řešení problema-
tické situace související s povodněmi, jsme 
připraveni pomoci,“ uvádí se v dopise, kte-
rý Kužel rozeslal hejtmanům Ústeckého, Ji-
homoravského, Středočeského, Zlínského 
a Olomouckého kraje.

Ústecký hejtman Jiří Šulc  nabíze-
nou pomocnou ruku přijal a v osobním 
dopise požádal podnikatele z hlavního 
města o finanční výpomoc. „Děkuji Vám 
za nabízenou pomoc a přeji pražským 
podnikatelům mnoho úspěchů v jejich 
práci,“ napsal Kuželovi Jiří Šulc. Zdůraznil, 
že výtěžek sbírky bude použit výhradně 
na obnovu postiženého území formou 
spravedlivého rozdělení mezi obce, které 
tuto pomoc nejvíce potřebují.

Shromáždění delegátů HKP

„KONTO POVODE≈ 2006“
ã. úãtu 22229922/0800 
âeská spofiitelna a.s.
variabilní symbol: 150

konstantní symbol: 

379 po‰tovní poukázkou nebo 

308 pfievodem na úãet

Pražští podnikatelé 
nabídli pomoc 

zaplaveným krajům

Kdo jde kamKdo jde kam
Odpovědný za fair play na 
trhu mobilů a internetu 
bude Dvořák
Vláda odvolala z čela Českého teleko-
munikačního úřadu Davida Stádníka 
a na jeho místo jmenovala na tři roky 
Pavla Dvořáka. Stádník stál v čele úřa-
du, který hlídal férovou hru na trhu te-
lefonování a internetu, od roku 1992.
Odvolání navrhla ministryně informa-
tiky Dana Bérová, která činnost úřadu 
dlouhodobě kritizovala. Problémem 
ČTÚ podle odborníků bylo, že nedo-
kázal dostatečně razantně udržet dra-
vou mobilní konkurenci na uzdě, a tak 
musel rozsoudit mnoho sporů. Někte-
ré z nich nejsou vyřešeny dodnes.

Sněmovna podpořila Horáka 
do čela VZP
Novým ředitelem Všeobecné zdravotní 
pojišťovny (VZP) se stane dosavadní
šéf Všeobecné fakultní nemocnice Pa-
vel Horák. V tajných volbách tento
vládní kandidát získal podporu 92 ze 
173 poslanců sněmovny.

ČSA obsadili noví lidé
Šéfem sekce Management dodavatel-
ských služeb, kterou vytvořilo nové vedení 
Českých aerolinií, se stal František Šír, který 
přišel z Raiffeisenbank. Je prvním z mana-
žerů nového prezidenta Radomíra Lašáka 
a povede nákup, správu, investice, auto-
provoz a palubní služby.
České aerolinie mají i novou viceprezident-
ku pro marketing a vývoj produktu Marii 
Macounovou. Dosud vedla obchodní za-
stoupení aerolinek v západní Evropě. V ČSA 
pracuje už od roku 1971, mluví anglicky, 
rusky a francouzsky a vystudovala VŠE.
Novým ředitelem sekce bezpečnosti 
Českých aerolinií je Petr Somol. Zku-
šenosti získal především na různých 
postech u české policie. Pracoval rovněž 
v BIS a na ministerstvu vnitra.

Z  PPF do Raiffeisenbank
Igor Helekal se stal novým členem před-
stavenstva Raiffeisenbank po Willemu 
Huetingovi, který odešel. Povede řízení 
rizik a informačních technologií a přišel 
z postu šéfa firmy Callin ze skupiny PPF.

Na nejdůležitějším zasedání pro praž-
ské podnikatele v roce – Shromáždění 
delegátů Hospodářské komory hl.m. 
Prahy, které se konalo 28. dubna, byla 
odsouhlasena účetní závěrka za rok 2005 
a rozpočet na rok 2006. Členům byla 
předložena Výroční zpráva, která shrnuje 

dosavadní práci HKP a byly představeny 
nové služby HKP pro podnikatele a praž-
skou veřejnost. Členové pražské komory 
diskutovali zejména o aktuálním stavu 
ekonomického a podnikatelského pro-
středí v ČR.
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Rating MSP
Bezplatné poradenství v oblasti posuzo-
vání finanční a nefinanční bonity firmy, 
její příprava na certifikaci prostřednic-
tvím Ratingu MSP.

Komora CERT
Bezplatné poradenství při přípravě 
podniku na získání ISO 9001 a ISO 14001, 
včetně přímé dotace 100.000 Kč na získá-
ní těchto systémů řízení jakosti (celková 
cena za ISO 9001 a ISO 14001 je pouze 
139.000 korun včetně DPH).

Projektové poradenství
Bezplatné poradenství při přípravě pro-
jektů financovaných z veřejných zdrojů 
(zejména ze strukturálních fondů EU) 
a při vyplňování žádostí o dotace.

Eurochamber Praha
Bezplatné poradenství v oblasti za-
hraničního obchodu, při vyhledávání 
obchodních partnerů v cizině, pomoc se 
zajištěním zahraničních obchodních cest. 

Praha technická
Bezplatné kurzy pro ty, kteří chtějí 
techniku nebo technologii své firmy 
představovat veřejnosti formou zážitkové 
turistiky.

Vzdělávací institut
Bezplatné poradenství pro podnikatele 
(obecné, finanční a účetní poraden-
ství, projektové poradenství, speciální 
poradenství, řízení lidských zdrojů, IT 
poradenství). Konference a semináře na 
aktuální témata.

Síť eZdraví
Bezplatné poradenství v oblasti zdravot-
nické telematiky, vzdělávací kurzy a pro-
gramy pro laiky i odborníky v oblasti 
zdravotnické telematiky.

Centrum pro inovace a transfer 
technologií (CITT)
Vytvoření inovačního centra v oblasti 
vesmírného výzkumu a evropského 
satelitního systému Galileo. Nejnovější 
informace pro podnikatele z oblasti 
vesmírného výzkumu a zejména jeho 
využití v praxi.

Platforma i2010
Bezplatné odborné semináře a kurzy 
v oblasti informatizace společnosti podle 
principů iniciativy Evropské unie i2010. 
Informace z oblasti nejnovějších trendů 
informačních technologií a o celoevrop-
ských iniciativách v oblasti informatizace 
společnosti.

Poradenské středisko Českého 
svazu vědeckotechnických 
společností (ČSVTS)
Bezplatné informace v nově vytvořeném 
poradenském středisku ČSVTS, o ekono-
mických a podnikatelských příležitostech, 
o prostředí v ČR a EU, o možnostech 
získání  podpory pro MSP, vytváření sítí 
firem, apod.

Business Coaching Innovations
Koučinkový vzdělávací program pro efek-
tivní využití inovací v podnikání (včetně 
plánování, vytvoření podnikatelského 
záměru, přípravy studií proveditelnosti 
a samotné realizace a řízení inovačního 
projektu).

Udržitelná výroba a služby
Vytvoření partnerství firem a vědeckých 
pracovišť pro efektivní využití ekolo-
gických inovací, přístup k nejnovějším 
informacím z oblasti inovací v oblasti 
výroby a služeb.

Podnikatelské snídaně
Workshopy, na kterých mají možnost 
setkávat se zástupci malých a středních 
firem s pracovníky velkých společností, 
aby tak získali přístup ke zkušenostem 
a znalostem velkých firem v oblasti řízení 
lidských zdrojů.

Kulinářská akademie
Bezplatný přístup ke kuchařským kurzům 
nejvyšší kvality, pořádání nadstandard-
ních exkluzivních kuchařských a cukrář-
ských kurzů pod vedením mistrů světa 
a olympijských vítězů v kulinářských 
dovednostech.

Víte, jak snadno získat peníze z fondů EU?
Víte, jak snadno najít obchodního partnera v cizině?
Víte, jak snadno získat pravdivý obraz o vaší firmě?
Víte, jak správně napsat projekt?
Víte, jak levněji než jinde získat ISO 9001 a 14001?
Víte, jak…?

Pražská komora ve snaze čím dál efektivněji pomáhat podnikatelům a podporovat 
byznys na území české metropole přichází s dalšími formami služeb:

Zaujme-li Vás některá z nabízených 
služeb, kontaktujte HKP: tel.: 
+420 224 818 197, nebo e-mailem: 
europrojekty@hkp.cz, www.hkp.cz
V případě mailové komunikace, uveďte, prosím do 
předmětu zprávy název služby, o kterou máte zájem. 
Váš požadavek tak budeme moci vyřídit rychleji.
Služby jsou spolufinacované Evropským sociálním 
fondem, státním rozpočtem ČR a rozpočtem hl.m. 
Prahy a jsou k dispozici nejen členům HKP, ale všem 
Pražanům.

Nevíte? 
Obraťte se na svou 
Hospodářskou komoru 
hlavního města Prahy!}
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Za užívání nelegálního softwaru ve firmě
může být odsouzen i „nevinný“!

Téměř polovina počítačových programů 
používaných ve firmách je kradená. Softwa-
rovými piráty jsou převážně malé a střední 
podniky. Situace je přitom nejhorší v Praze.

Za viníky tohoto stavu nelze šmahem 
ruky označit majitele nebo management 
podniků, jejich jednatele či správce sítě. 
Často je softwarovým pirátem „obyčejný“ 
zaměstnanec, který si program nelegálně 
stáhl z internetu, nebo nechal vypálit a pak 
nainstaloval na počítači v práci. 

Odpovědnost však nesou právě ti „ne-
vinní“ – majitelé, jednatelé, management. 
Hrozí jim nejenom zátah od kriminálky, ztrá-
ta dobré pověsti, statisícové pokuty a povin-
nost nahradit škody (dotyčný musí zaplatit 
až dvojnásobek licenčních poplatků), ale 
i trestní stíhání a potažmo i odsouzení až na 
pět let „natvrdo“.

Kdo krade software, okrádá 
Česko o miliardy

Nad legálností používání softwaru ve fir-
mách dohlíží sdružení výrobců komerčního 
softwaru Business Software Alliance (BSA). 
Pouze za poslední dva roky se BSA ve spo-
lupráci s policií zabývala 243 novými případy 
nelegálního užívání či distribuce softwaru. 
Škody způsobené výrobcům softwaru sdru-
ženým v BSA se vyšplhaly přes 31 milionů 
korun. Ztráta pro českou ekonomiku před-
stavuje 3,1 miliardy korun.  

Nejvíce případů softwarového pirátství 
BSA eviduje v Praze (56), severních Čechách 
(35) a jižní Moravě (29). Pokud jde o výši 
způsobených škod, smutný primát drží vý-
chodní Čechy s téměř 11 miliony korun. 

„S nelegálním užíváním softwaru se velice 
často setkáváme v malých a středních fir-
mách. Navíc jsou zde cíleně užívány počíta-
čové programy, které firmám aktivně slouží 
k jejich podnikatelské činnosti, tedy k zisku,“ 
říká Jan Hlaváč ze sdružení Business Software 
Alliance pro Českou republiku a Slovensko. 

BSA přitom upozorňuje na velice důleži-
tou skutečnost: Softwarové licence sice bývají 
vázané na právnickou osobu (tedy firmu jako 
celek), ale odpovědnost za porušování au-
torských práv nese vždy konkrétní člověk. „V 
trestním právu může být pachatelem pouze 
fyzická osoba. Může to být tudíž kterýkoli 
z představitelů firmy, bez ohledu na své po-
stavení v podniku. Vinu nese ten, kdo se na 
tomto jednání podílel – od řadových zaměst-
nanců přes správce sítě až po management,“ 
upozorňuje Hlaváč. U soudu podle jeho slov 
v žádném případě neobstojí tvrzení, že dotyč-
ný nelegální software nenainstaloval.

Softwarové pirátství je spojeno 
s udavačstvím

Statistiky BSA jednoznačně ukazují, že 
policejní razie ve firmách jsou téměř pokaž-
dé vyvolány na základě oznámení někoho 
zevnitř firmy či z jejího blízkého okolí. Nej-
častěji na popud nespokojeného zaměst-
nance, který je v některých případech do-
konce ochoten s policií spolupracovat.

Udavačství bývalých či nespokojených 
zaměstnanců kvůli nelegálnímu softwaru 
je čím dál častější. Není přitom žádnou vý-
jimkou, že firma se kvůli takovému člověku 
dostane do potíží i kvůli hloupé načerno vy-
pálené počítačové hře.

Nejlepší obrana je útok … 
                … na vlastní software

• nechte si ve své firmě co nejdříve udělat 
softwarový audit – tedy inventarizaci li-
cencí softwaru ve firmě (více informací na 
www.ZeptejteSeSAMA.cz)

• přidejte k pracovním smlouvám soupis 
legálně používaného softwaru. Zaměst-
nanec se písemně zaváže, že bez pokynu 
vedení nesmí do svého počítače instalo-
vat žádný jiný program než ten, který je 
součástí soupisu

• řádně vedená účetní evidence nakoupe-
ných počítačových programů vás ochrání 
nejen před potížemi se softwarovou poli-
cií, ale i před finančními úřady

• uchovávejte si účetní doklady k softwaru 
po celou dobu, kdy programy používáte. 
Tuto povinnost ukládá zákon

• pro případ kontroly ze strany finančního 
úřadu nebo Policie ČR je pro vás dokla-
dem o legálním nabytí softwaru nabývací 
doklad, tedy faktura či jiný daňový do-
klad, smlouva o nabytí softwaru (darovací 
smlouva, převodní smlouva apod.). Každý 
nabývací doklad by měl obsahovat: přes-
ný název produktu a počet licencí, identi-
fikace prodejce včetně uvedení IČO, cenu 
programu, datum prodeje atd.

• doporučujeme nakupovat software jen 
u oficiálních partnerů výrobce

• faktura s textem „program“ a uvedením 
ceny není dostatečným dokladem o legál-
ním nabytí konkrétního programu.

• je třeba také zkontrolovat zda při nákupu 
softwarových programů dostáváte od 
prodejce originální balíček softwaru včet-
ně instalačních médií a manuálů

• s jakýmikoli dotazy ohledně softwarového 
pirátství je možné se anonymně obrátit na 
infolinku BSA tel: 224 811 748, e-mail: cze-
chrepublic@bsa.org

Míra softwarového pirátství 
v zemích EU v roce 2004:

Rakousko 25%
Švédsko 26%
Dánsko, Velká Británie 27%
Belgie, Německo, Finsko 29%
Nizozemí 30%
Irsko 38%
Portugalsko 40%
Česká republika 41%
Španělsko 43%
Maďarsko 44%
Francie 45%
Malta 47%
Slovensko 48%
Itálie 50%
Slovinsko 51%
Kypr 53%
Estonsko 55%
Litva, Lotyšsko 58%
Polsko 59%
Řecko 62%

Zdroj: BSA
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Vyrábět hračky 
není hračka
Vyrábět hračky 
není hračka
Děti jim svěřují svá tajemství, obveselují hokejisty i je-

jich fanoušky, domovy a zahrady si s nimi zkrášlují
Němci, jsou symbolem zahrádkářů, znají se s nimi Holan-
ďané i Švýcaři. Zdánlivě nesourodou skupinu spojuje jed-
no: česká hračka.

Tedy alespoň to, co z ní dnes zůstalo…

Česká hračka – to byl v minulých dobách 
ve světě pojem. Podnikatelé Jiří Boštík a Ja-
romír Nezbeda se chtěli stát pokračovateli 
tradice výroby plyšových hraček a panenek 
u nás, proto odešli ze zprivatizovaného stát-
ního podniku na výrobu plyšových hraček 
Hamiro Příbram a v roce 1992 založili firmu 
B. N. V. s cílem uchovat osobitost české hrač-
ky. Doba se však prudce měnila: Děti si čím 
dál tím méně hrají s plyšáky. Výrobu pane-
nek museli zastavit, protože na trh vtrhla 
Čína se svými levnými, i když ne tak vkusný-
mi pannami.

„Firmu jsme rozhodně zavřít nechtěli. 
Museli jsme však snížit počty zaměstnanců, 
radikálně snížit režii a hlavně místo panenek 
jsme začali vyrábět trpaslíky. Technologie 
výroby je stejná,“ říká ředitel firmy FIGURA-
PLAST, kterou společně s tradičním němec-
kým výrobcem Heissner vytvořila B. N. V., Ja-
romír Nezbeda. Jeho partner, spolumajitel B. 
N. V., Jiří Boštík doplňuje: „Na trzích v němec-
ky mluvících zemích je po trpaslících velká 
poptávka. U nás je trpaslík na zahrádce nebo 
v kuchyni považován za vrchol nevkusu, za 
maximální kýč. Němci je však milují. Považují 
je za symbol štěstí rodiny, obydlí, stejně jako 
lidé u nás koňskou podkovu.“

Trpaslíky od FIGURAPLAST nekoupíte 
u silnic, směřujících k našim západním sou-
sedům. Nejsou to ti známí sádroví trpaslíci, 
ale figurky, vyrobené zvláštní technologií ze 
speciální hmoty, která se naplní do forem 
a posléze se odlévá v pecích. Trpaslíci jsou 

ručně malovaní, každý kousek je tudíž svým 
způsobem originál. To samé platí i o dalších 
plastových výrobcích FIGURAPLAST urče-
ných pro použití v zahradách a bazénech.

Oba podnikatelé shodně tvrdí, že by rádi 
vyráběli hezké panenky a spousty plyšáků, 
nicméně levné čínské produkci nemají šanci 
konkurovat. „Česká hračka – to je to, co jsme 
chtěli dělat, čím jsme chtěli šířit povědomí 
o Česku ve světě. Stát nijak nešetří investič-
ními pobídkami pro zahraniční firmy, na do-
mácích mu však asi příliš nesejde. Žádné po-
moci jsme se od něj nedočkali,“ říkají shodně 
oba podnikatelé.

Své výrobky vyvážejí kromě Německa 
i do dalších zajímavých destinací, jako je 
například Velká Británie, Švýcarsko, Finsko, 
Francie a další. Bohužel, silná, resp. sílící koru-
na jim silně komplikuje podnikatelský život. 
Stát nejeví žádný zájem domácí exportéry, 
zejména z řad malých a středních firem, 
hmatatelně podpořit.

Firma přitom už několikrát prokáza-
la, že je schopna plnit nejen přání dětí mít 
svého mazlíka, ale i požadavky náročných 
zákazníků. B. N. V. se zaměřuje i na výrobu 
plyšových masek, lépe řečeno kostýmů. Lev 
Tomík - maskot Mistrovství světa v hokeji 
v roce 2004, který o přestávkách obveseloval 
fanoušky na zápasech, byl oblečen do kos-
týmu firmy B. N. V.. Významným výrobním 
prvkem jsou i různí maskoti – malí i velcí. 
Dvoumetrové figuríny oblíbeného Bédy 

Trávnička, symbolu obchodů se zahradní 
technikou, jsou z dílny B. N. V.. Stejně tak 
maskot nadace Pomozte dětem – žluté kuře 
se záchranným kruhem, které je známé ze-
jména z České televize.

Ačkoli obě společnosti – FIGURAPLAST 
i B. N. V. prokázaly, že umějí vyrábět kvalitní 
a hezké věci pro potěšení dětí i dospělých, 
nemají jejich majitelé na růžích ustláno. 
„Dnes máme v obou firmách pouze po dva-
ceti zaměstnancích, režie podniků držíme 
na absolutním minimu. Víme, že konkuro-
vat čínské expanzi můžeme pouze vysokou 
kvalitou a také tím, že pro jiné firmy vyrábí-
me reklamní plyšáky nebo plastové figurky 
v menších sériích,“ říká Jaromír Nezbeda. Bu-
doucnost firmy její majitelé nevidí nikterak 
černě, ale už dnes dobře vědí, že vyrábět 
a prodávat hračky vůbec není žádná hračka.

-kun-
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Bič na flákače a simulanty – nemocen-
skou jim nebude platit stát, ale zaměstna-
vatelé. Takto si ČSSD a KSČM představují 
nejlepší způsob, jak bojovat proti vysoké 
pracovní neschopnosti pracujícího lidu.

Přes obecnou nevoli podnikatelů a přes 
nesouhlas Senátu poslanci schválili zákon, 
podle kterého bude první dva týdny maro-
dění platit zaměstnavatel.

Ten si podle vládních politiků má ohlí-
dat, aby jeho zaměstnanci s nemocenskou 
nepodváděli. Majitelé firem však soudí, že se
naopak prudce zhorší vztahy na pracovištích, 
že lidé na sebe začnou žalovat.

Stát firmám na oplátku o více než polo-
vinu sníží odvody pojistného. Zástupci sou-

kromých podnikatelů však říkají, že je to jen 
slabá náplast. Většina nemocných je totiž po 
chřipce fit právě do čtrnácti dnů.

Nová norma bude likvidační téměř pro 
všechny malé a střední firmy, které se utopí
v přibylé administrativě. Hlavně však tyto 
podniky nemají vytvořeny zdroje pro place-
ní nemocenské. „Zmenšení procentuálního 
odvodu sociálního a zdravotního pojištění 
je slabá náplast na krvácející podnikatele,“ 
říká předseda představenstva HKP Petr 
Kužel. V existenčních potížích se mohou 
ocitnout malé stavební firmy, které zápasí
s vysokou nemocností. Pokud při chřipko-
vé epidemii onemocní polovina z dvaceti 
pracovníků, šéf bude zralý na sebevraždu: 

nebude schopen personálně zajistit zakáz-
ku, a ještě finančně vykrvácí kvůli lidem na
neschopence.

Firmy do 25 zaměstnanců mohou zůstat 
u stávajícího systému, ale marodům budou 
platit polovinu nemocenského. Zbytek hradí 
stát.

„Přestože se zdravotní stav obyvatel 
zlepšuje, pracovní neschopnost je stále 
neodůvodněně vysoká. Zneužívání dá-
vek je nutné omezit,“ vysvětlila nutnost 
změny zákona mluvčí ministerstva prá-
ce a sociálních věcí Kateřina Beránková.

Vláda tvrdí, že upletla bič na flákače a simulanty:
Nemocenskou bude platit zaměstnavatel!

Chystáte se ve firmě oslavit vítězství českých 
fotbalistů na Mistrovství světa? Chcete se 
připojit k davům nadšenců mávajícím čes-
kou vlajkou a pověsit ji na budově vaší firmy?
Nebo chcete vlajku vyvěsit jen tak – jako 
symbol národní hrdosti?

Opatrně! Pokud ji totiž nevyvěsíte správně 
a na nejčestnějším místě, hrozí vám pokuta 
až deset tisíc korun!

Tuto novelu zákona už schválily obě komory 
Parlamentu ČR.
Penále za zneužití, úmyslné poškození nebo 
hrubé znevážení státních symbolů se více 
než trojnásobně zvýší. Lidem bude podle 
novely hrozit patrně už od června sankce až 

10.000 korun. Dosud mohla být pokuta nej-
výše 3.000 korun.
Desetitisícová pokuta bude hrozit firmám
a společnostem, které by nedodržely předpi-
sy o vyvěšení státní vlajky. Česká vlajka musí 
viset podle novely vždy na nejčestnějším 
místě, tedy z čelního pohledu na budovu 
zpravidla vlevo nebo uprostřed podle počtu 
vyvěšených vlajek. Až 15.000 korun zapla-
tí státní instituce, které by vlajku například 
o státním svátku nevyvěsily vůbec, ačkoli jim 
to zákon přikazuje.
Senátorovi Jaroslavu Kuberovi (ODS) přišla 
pravidla pro vyvěšení státní vlajky příliš slo-
žitá. Podle něj opomíjejí možnost vyvěšení 
vlajek na stožárech, které jsou uspořádány 
v kruhu. Neúspěšně proto navrhoval zúžit 

povinnost jen na umístění státní vlajky na 
nejčestnější místo. „Myslím, že občané jsou 
soudní, a každý ví dobře, které místo na té 
vlajkoslávě je nejčestnější,“ uvedl Kubera.
„Tato úprava mi připomíná další nutnost 
zavedení komise na určování nejčestnějšího 
místa vlajkoviště. Nic jiného mě nenapadá 
při čtení tohoto paragrafu,“ oponoval sená-
tor Jiří Stodůlka (KDU-ČSL).
„Ve sněmovně jsem měl problém s prapory, 
v Senátu mám problém s vlajkami,“ posteskl 
si ministr vnitra František Bublan.
Návod, jak a kam správně pověsit vlajku na-
leznete v zákonu č. 352/2001 Sb., o užívání 
státních symbolů České republiky.

Národní hrdost 
vás může přijít 
na tisíce korun
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Rozhovor s osobností

pánské obleky, saka, kalhoty a pláště
Vám nabízí
v originálním měřenkovém programu 
pod zavedenou značkou

tuzemský výrobce
Vývoj Třešť.

Stačí pouze zavolat: 731 495 883
nebo poslat e-mail: salanda@vyvoj.cz

Bylo  to fajn, ale teprve teď se cítím skvěle!

Dopřejte si MERCEDES na míru

pos snem.indd   2 2.5.2006   16:03:43



Ten, kdo chce nyní začít podnikat, musí 
navštívit minimálně tři úřady (pokud má 
zaměstnance až osm) a vyplnit několik for-
mulářů. Politici vyslechli požadavky pod-
nikatelské veřejnosti zastupované zejména 
Hospodářskou komorou a rozhodli tento 
stav změnit. Proto novelizovali živnostenský 
zákon. Ten sice začne platit už za pár dnů, 
nicméně živnostenské úřady budou stopro-
centně připravené fungovat jako centrální 
registrační místo (CRM) pro podnikatele pa-
trně až od počátku příštího roku.

„Je to zásadní změna, kdy podnikatel při-
jde na jedno místo, vyplní jeden formulář, 
a již nemusí navštěvovat jiné státní instituce 
jako je finanční úřad, okresní správa sociál-
ního zabezpečení či úřady práce. Podnikatel 
tak přestává obíhat úřady, mezi kterými bu-
dou naopak obíhat informace,“ říká ministr 
průmyslu a obchodu Milan Urban. „Faktic-
ky vzniká systém, kdy státní instituce nesmí 
a nebude požadovat po podnikateli infor-
maci, která již v databázi nějaké státní insti-
tuce existuje,“ dodal. 

Registračních míst bude 230

Centrální registrační místa (CRM) budou 
podle novely sídlit na živnostenských úřa-
dech, jichž je 230. Prostřednictvím těchto 
míst bude možné provést vedle vlastního 
oznámení živnosti také daňovou registraci 
a oznámení České správě sociálního zabez-
pečení či úřadům práce. Zatím není jasné, 
zda se do nového systému podaří zapojit 
i soukromé zdravotní pojišťovny.

Konečně bude možné 
založit firmu civilizovaně
Soukromé podnikání je 

v Česku legální už něko-
lik let a za tu dobu vznikly 
/ale i zanikly/ stovky tisíc 
firem, teprve až od příštího 
roku bude možné založit fir-
mu opravdu civilizovaným 
způsobem. Začínajícím, ale 
i stávajícím podnikatelům 
bude sloužit jeden úřad 
a stačit jeden formulář.

„Prý příliš často novelizujeme živnostenský zákon, 

příliš často místo abychom ho zjednodušovali, 

ho děláme složitějším. Já jsem se rozhodl udělat 

si nepolitickou analýzu od 1. 1. 1993, kolikrát se 

novelizoval a proč se tak stalo. Všechny vlády od 

té doby iniciovaly novelu zhruba v deseti přípa-

dech, novelizace proběhla více než šedesátkrát. 

Padesátkrát byla novelizace vyvolána kreati-

vitou Parlamentu České republiky, a v mnoha 

případech kreativita nevedla ke zjednodušení, ale 

naopak ke komplikacím v živnostenském zákoně. 

Já bych si přál, aby tento zákon byl stabilní, 

aby vyjadřoval určitou rovnost příležitostí pro 

všechny cechy, pro všechna řemesla, pro všechny 

činnosti, aby nepůsobil jako zákon, kde se vypo-

řádává konkurence mezi sebou.“

ministr průmyslu a obchodu Milan Urban

„Ten směr, který je zde naznačen, je dle mého názoru správný směr, ale já bych nevystupo-val, kdyby to nemělo ale. Vše, co je v zákoně uvedeno, může fungovat až po přijetí obecné právní úpravy sdílení dat ve veřejném sektoru či vzniku některých informačních systémů, a to zejména registru dlužníků státu. Do té doby, tak jak je v návrhu a v důvodové zprávě uváděno, že bude postupováno formou písemnou či elektronickou v komunikaci mezi úřady veřejné správy. Ano, ale s jakou rychlostí budou tyto úřady mezi sebou komunikovat? Nebude právě tento způsob komunikace soustředěný na jed-nom úředníkovi živnosťáku tím zpomalujícím retardérem?“

poslanec ODS Ladislav Býček
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38 Milionů na dosah pro pražské MSP

Vyhlášení výzvy se týká určitých vybra-
ných území hlavního města Prahy.
Na tomto vybraném území musí být 
projekt zrealizován, přičemž žadatel 
může mít sídlo kdekoliv v ČR. Žadate-
lem může být fyzická nebo právnická 
osoba, tzv. malý, střední a drobný pod-
nik a projekt musí splňovat zařazení do 
tzv. OKEČ /oblast ekonomických činnos-
tí/ např. stavebnictví, hotely, restaurace, 
výrobny, nákupy nových technologií, 
strojů, zařízení a vybavení apod.

Do konce června mají pražské malé a střed-
ní podniky opět možnost žádat o finanční 
podporu svých podnikatelských záměrů ze 
Strukturálních fondů EU. Hlavní město Pra-
ha vyhlásilo novou výzvu na předkládání 
projektů, v rámci které je možné rozdělit více 
než 38 milionů korun.
Podnikatelé musí předložit projekt na pod-
poru rozvoje malých a středních podniků 
pro Cíl 2 regionu soudržnosti Praha. 
Projekt se musí týkat podpory a rozvoje 
podnikání zejména ve strukturálně slab-
ších a problémových oblastech (sídliště, 
revitalizovaná území, brownfields). Při-
tom zároveň maximálně využít inovační-
ho potenciálu místních zdrojů k rozšíření 
nabídky pracovních míst.
Podpora bude rovněž poskytována těm 
MSP, které  se v projektu zavážou zachovat 
a účelně využít vhodné objekty v měst-
ské památkové rezervaci a v památko-
vých zónách, pro zlepšení kvality nabídky 
a posílení trvalé udržitelnosti cestovního 

ruchu a posílení turismu ve vybraných úze-
mích města.
Oproti dřívějším kolům předkládání žádosti 
došlo k určitým změnám: 
• žadatelé mohou dokládat pouze jedno 

daňové přiznání, čili historie firmy se sní-
žila z dříve požadovaných tří let na jeden 
rok 

• minimální částka, kterou je možné žádat 
a to je 250 tisíc Kč, přičemž původně to 
bylo 500 tisíc

• při splnění povinné zaměstnanosti na 0,5 
pracovního úvazku navíc žadatelé nemusí 
dokládat finanční krytí projektu

Místo podání žádosti: Magistrát hl.m. Prahy, 
oddělení grantových schémat z EU, 
Platnéřská 19, Praha 1, 1. patro, č. dveří 116
Více info: 
tel.: 236 003 233, 236 002 791, 236 002 091
e-mail: 
hana.podubecka@cityofprague.cz, 
jan.kucharik@cityofprague.cz, 
marek.prokop@cityofprague.cz
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LEGISLATIVNÍ NOVINKY DRUHÉHO ČTVRTLETÍ
Využijte výhod svého členství!

Zjednodušení, zkrácení a zefektivnění 
stavebního řízení...

STAVEBNÍ ZÁKON A PŘEDPISY NAVAZUJÍCÍ 
A SOUVISEJÍCÍ V PRAXI

TERMÍN:  8. 6. 2006
PŘEDNÁŠÍ:  stav. Jiří Doležal (Ministerstvo pro místní roz-

voj ČR - zástupce ředitele odboru stavebního 
řádu, vedoucí technického oddělení)

KÓD: 618400 CENA: 1 690 Kč (včetně 19% DPH)

„Co není zakázáno, je dovoleno“ 
aneb nový pracovněprávní kodex…

NOVÝ ZÁKONÍK PRÁCE 
A JEHO DOPADY DO FIREMNÍ PRAXE

TERMÍN:  13. 6. 2006
PŘEDNÁŠÍ:  JUDr. Jaroslav Jakubka (MPSV ČR - odděle-

ní pracovněprávní legislativy; člen společnosti 
pro pracovní právo a právo sociálního zabez-
pečení)

KÓD: 6199H0 CENA: 1 352 Kč (zvýhodněná cena pro členy 
Hospodářské komory hl. m. Prahy)

Seznamte se s aktuálně schválenými 
novelami daňových zákonů… 

ÚČETNÍ A DAŇOVÉ AKTUALITY 
DRUHÉHO ČTVRTLETÍ ROKU 2006

TERMÍN:  14. 6. 2006
PŘEDNÁŠÍ:  Ing. Ivana Pilařová (daňová poradkyně, audi-

torka, členka Rady KA ČR)

KÓD: 6253H0 CENA: 1 352 Kč (zvýhodněná cena pro členy 
Hospodářské komory hl. m. Prahy)

Semináře pořádáme v sídle společnosti 
1. VOX a.s., K CENTRUM, Senovážné náměstí 23, Praha 1.

Podrobné programy a další informace o seminářích 
naleznete na http://www.hkp.cz nebo na

www.vox.cz
1. VOX a.s., tel.: 224 142 044-5, fax: 222 246 429

VOX_148x210.indd   1 4.5.2006, 13:39:57



www.jedeme-v-tom-spolu.cz

NEKAMENUJME KAMIONY, 
DODÁVAJÍ PRO NÁS ZBOŽÍ!
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www.podnikatelskyservis.cz

Díváte se?

ČT 1 – čtvrtek
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13. veletrh bydlení, nábytku, realit, renovací a rekonstrukcí

25. – 28. května 2006
P R A Ž S K Ý  V E L E T R Ž N Í
A R E Á L  L E T Ň A N Y  

Souběžně:

veletrh pro děti

Brána řemesel

ORGANIZÁTOR:

KONTAKT:
tel.: +420 222 891 146
e-mail: forhabitat@abf.cz
www.forhabitat.cz

HLAVNÍ MEDIÁLNÍ 
PARTNEŘI:

MEDIÁLNÍ PARTNEŘI:

Odborné přednášky: 
� Výstavba a přestavba bytů, její 

povolování a financování

� Jak dál v rekonstrukci panelových
domů
Doprovodný program: 

� Poradny bytových architektů

� Losování vstupenek o ceny 
(grafika, bytové doplňky)

� Dětský kout se zajímavými hracími 
prvky
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